
ZAPISNIK

16. sjednice Upravnog i Nadzornog odbora Hrvatskog meteorološkog društva
održane 20. travnja 2023. u 16:00 sati, virtualno putem Zoom aplikacije

Prisutni: Vesna Đuričić, Ivan Güttler, Nikola Vikić-Topić, Jadran Jurković, Vjeran Magjarević, Mladen Rupčić,
Antun Marki, Ksenija Cindrić Kalin, Domagoj Dolički (gost), Damjan Jelić (gost)

Ispričani: Ivan Ljuština, Petra Sviličić

Dnevni red:
1. Prihvaćanje zapisnika s 14. i 15. virtualne sjednice UO održane 10. 2. 2023. i 15. 3. 2023.
2. Prijava na novi projekt EU
3. Priprema redovne godišnje skupštine
4. Promjene u članstvu HMD-a
5. Razno

Ad 1. Prihvaćanje zapisnika s 14. i 15. virtualne sjednice UO održane 10. 2. 2023. i 15. 3. 2023.

Predsjednica V. Đuričić pita ima li dopuna ili ispravaka zapisnika 14. i 15. sjednice UO HMD-a koje su održane
virtualno 10. veljače i 15. ožujka 2023. Nije bilo dopuna niti ispravaka. Zapisnici su jednoglasno prihvaćeni.

Ad 2. Prijava na novi projekt EU

D. Jelić nastavlja predstavljati ideju za prijavu projekta na natječaj EU koju nam je na posljednje dvije sjednice
UO-a djelomično iznio.

Radni naslov projekta je SciFact-HR. Nadležno tijelo je Ministarstvo kulture i medija. Ideja projekta je da se na
području RH osnaži mreža provjere meteoroloških informacija.

Rok za prijavu je 2. svibanj 2023. Iznos potpore je do 200.000,00 eura sa stopom financiranja 100 % pri čemu
se daje 40 % avansa, zatim se ostali iznos do 80 % daje postupno za vrijeme trajanja projekta te se zadnjih 20
% refundira nakon što se troškovi realiziraju. HMD bi bio nositelj, a PMF partner na projektu.

V. Đuričić ističe da bi trebalo obaviti razgovor s nadležnim predstavnicima PMF-a prije same prijave projekta.

Aktivnosti projekta su podijeljene u 4 kategorije: edukacija, provjera medijskih činjenica (fact-checking),
istraživanje te diseminacija. Ideja je da bi se studente, asistente i profesore s Fakulteta političkih znanosti
(FPZG) te diplomirane novinare educiralo o temama iz meteorologije kako bi oni u budućnosti pisali novinske
članke i radili priče koje bi bile bazirane na znanstvenim činjenicama. Time bi se smanjila količina nenamjernih
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lažnih vijesti.

U sklopu projekta napravila bi se serija webinara i upitnika koja bi pokrivala meteorološku struku. Također, bila
bi organizirana tri trodnevna događaja na kojima bi se napravile edukativne radionice za profesore FPZG-a te
profesore srednjih i osnovnih škola. Teme radionica i webinara bi bile povezane s meteorologijom, npr.
klimatske promjene, ekstremno vrijeme, agrometeorologija itd. Navedenim radionicama za profesore bila bi
osigurana održivost projekta, tj. prijenos znanja i točnih informacija mlađim generacijama.

Glavni dio cijelog projekta bio bi provjera meteoroloških informacija objavljenih na internetu, tzv. fact-checking.

U diseminacijske svrhe bi se napravio internetski portal, osigurali bi se plaćeni oglasi na internetu te bi se
izradili video materijali za npr. YouTube, Tik-Tok itd.

Za suradnju na projektu bi se pokušalo privući i određene ljude s PMF-a koji su se istakli
znanstveno-popularnim pisanjem, a koji bi povremeno napisali članak za, kroz projekt napravljeni, internetski
portal. Oni nužno ne bi morali biti meteorolozi nego bi pisali o svojoj struci.

Na projektu bi bili osigurani honorari za voditelja, osobe zadužene za provjeru objavljenih informacija (fact
checkeri) i autore edukativnog programa.

Na projektu se očekuje i podupire angažman i ostalih članova Društva (svih koji to žele) s posebnim
naglaskom na umirovljenike i studente. D. Dolički iznosi da se može računati na angažman studenata.

V. Đuričić iznosi da joj se ideja projekta sviđa te da je to prilika da se HMD dodatno afirmira u hrvatskoj
javnosti, no također ističe da je zabrinuta zbog velike financijske vrijednosti projekta.

J. Jurković se slaže te čestita na ideji, ali dodatno apostrofira velike financije projekta koje nadilaze financijski
plan Društva te bi bile ujedno najveće financije s kojim se Društvo do sada susrelo.

Prijedlog je stavljen na glasanje te je jednoglasno prihvaćeno da se prijavljuje projekt radnog naslova
“SciFact-HR”.

Ad 3. Priprema redovne godišnje skupštine

Skupština Društva će se održati u srijedu 10. svibnja 2023. u 17 sati u hibridnom obliku, uživo na Geofizičkom

zavodu PMF-a i online. Na Skupštini će se podijeliti zaostala priznanja HMD-a za 2020., 2021. i 2022.

Ad 4. Promjene u članstvu HMD-a

Na e-poštu Društva stigla je pristupnica g. Zvonimira Šanteka koji je jednoglasno prihvaćen kao novi član
Društva.
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Ad 5. Razno

Predsjednica pita ima li netko prijedlog za jednodnevni izlet HMD-a. Razvija se rasprava u kojoj se spominje
Ogulin, a kao potencijalni datumi spominju se 17. i 24. lipnja.

N. Vikić-Topić predlaže da članovi UO-a i NO-a pošalju ideje za lokaciju izleta na mail predsjednice i svih
članova UO-a, rok je tjedan dana.

N. Vikić-Topić obavještava prisutne o novostima u suradnji s tvrtkom Novena koja održava internetske stranice
Društva. Novena je napravila konverziju dugova i članarina iz kuna u euro te unijela manje izmjene u popisu
članova. Najavili su da će nam morati uskoro podići iznos paušala koji plaćamo. Predsjednica V. Đuričić želi
sastanak s njima.

Nadalje, iznosi da će uskoro izaći poziv MZO-a za financiranje projekata na temu popularizaciju znanosti te da
bismo trebali prijaviti Malu meteorološku radionicu na taj poziv. D. Dolički podržava ideju prijave i kaže da će
studenti pomoći u prijavi projekta.

V. Magjarević obavještava da će predstavnici EMS-a doći u Zagreb 15. i 16. svibnja 2023. na obilazak lokacija
za godišnji sastanak EMS-a 2025. koji će se održati u Hrvatskoj.

Sastanak je završio u 17:30.

Zapisničar: Nikola Vikić-Topić
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